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Vadovaudamasi Vystymosi komiteto prašymu pirmininkų sueiga 2005 m. gegužės 12 d. 
nusprendė pasiųsti į Indoneziją, visų pirma į nuo cunamio nukentėjusią Ačeho provinciją, ad 
hoc delegaciją, kad galima būtų įvertinti nuo nelaimės nukentėjusiems rajonams suteiktą 
skubią paramą ir rezultatus, pasiektus reabilitacijos ir atstatymo srityje (2005 m. liepos 20-26 
d.).

Europos Parlamento frakcijos į ad hoc delegaciją paskyrė šiuos savo narius:

− Luisa MORGANTINI (Europos vieningųjų kairiųjų jungtinė frakcija/Šiaurės šalių žalieji 
kairieji (Italija)), Vystymosi komiteto pirmininkę

− Max van den BERG (Socialistų frakcija Europos Parlamente (Nyderlandai)), Vystymosi 
komiteto pirmininkės pavaduotoją

− Nirj DEVA (Europos liaudies partijos (krikščionių demokratų) ir Europos demokratų 
frakcija (JK)

− Jürgen SCHRÖDER (Europos liaudies partijos (krikščionių demokratų) ir Europos 
demokratų frakcija (Vokietija))

− Ana Maria GOMES (Socialistų frakcija Europos Parlamente (Portugalija))
− Alessandro BATTILOCCHIO (nepriklausomas Parlamento narys (Italija)) 

Prieš išvykdama ad hoc delegacija surengė Briuselyje susitikimus su ECHO, OXFAM, 
Indonezijos NVO atstovais ir Indonezijos Respublikos ambasadoriumi ES. 

Indonezijoje ad hoc delegacija susitiko su Respublikos viceprezidentu, vyriausybės ir 
parlamento nariais, vietos valdžios institucijų atstovais, JT agentūrų, NVO ir specialistų 
grupių atstovais bei su ES valstybių narių misijų vadovu. Delegacija rengė susitikimus 
Džakartoje ir buvo nuvykusi į Nanggroe Aceh Daarussalam provinciją (Vakarų Sumatroje), 
kur ji apsilankė sostinėje Banda Ačehe, Kalange ir Meulabohe. Dalis delegacijos taip pat buvo 
nuvykusi į Medaną ir į Nias salą, kur įvertino kovo 29 d. įvykusio žemės drebėjimo nuostolius 
(visa programa pridedama prie šio pranešimo).

Ad hoc delegacija norėtų padėkoti visiems, kurie prisidėjo prie jos vizito, visų pirma Europos 
Komisijos delegacijai Džakartoje, ECHO, OCHA ir IOM.

Nepaprastoji padėtis

2004 m. gruodžio mėnesį įvykusios cunamio sukelta stichinė katastrofa buvo precedento 
neturintis įvykis. Jos epicentras buvo visai šalia vakarinės Ačeho pakrantės. Indonezija buvo 
labiausiai nukentėjusi nuo cunamio šalis. Labiausiai nukentėjo Vakarinės pakrantės rajonai, 
ypač Meulabohas. Banda Ačeho pakrantės rajonai buvo sugriauti, o kai kurie nedideli 
miesteliai visiškai išnyko nuo žemės paviršiaus.

Dėl cunamio žuvo 128 645 žmonių, 93 662 yra dingę be žinios, o 532 898 žmonių perkelta į 
kitas šalies vietas. Buvo sugriauta daugiau nei 900 mokyklų, aštuonios pagrindinės ligoninės 
ir 230 vietos klinikų. Buvo nuplauta arba smarkiai apgadinta beveik 500 tiltų, daugiau nei 5 
900 km kelio nebetinkama naudoti. Dauguma krevečių ūkių buvo sunaikinta, o tūkstančiai 
hektarų ryžių laukų palaidota po purvo sluoksniu, užterštu jūros vandeniu. Taip pat buvo 
visiškai sunaikinta daugybė laivų. Smarkiai nukentėjo Ačeho uostas ir keltų terminalai bei kai 
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kurie oro uostai.

Einančio provincijos gubernatoriaus pareigas Azwar Abubakar žodžiais tariant, manoma, kad 
iš 31 900 iki cunamio viešajame sektoriuje dirbusių darbuotojų iki 7 000 žuvo, dingo be 
žinios, pervežta kitur arba sužeista, tokiu būdu pakenkta viešajam sektoriui, kaip antai 
sveikatos apsaugai ir švietimui. Jei kalbėsime apie vietos vyriausybės personalą, Pasaulio 
banko pranešimo vertinimu, 9 proc. darbuotojų žuvo, o tai sudaro apie 3 000 žmonių, iš kurių 
dauguma dirbo žemesniuose vyriausybės lygmenyse. Daugumą šių pozicijų galima būtų 
užpildyti iki 2005 m. pabaigos.

Žemės klausimas taip pat kelia itin didelį rūpestį, kadangi nuo cunamio nukentėjo 300 000 
sklypų, įskaitant 100 000 sklypų, kurie visiškai pradingo nuo žemės paviršiaus. Šiuo metu 
kyla daugybė su žeme susijusių klausimų. 

Humanitarinė pagalba

Paramos operacija, kuri prasidėjo tuojau pat po cunamio, buvo pati didžiausia iš visų kada 
nors buvusių, ir joje labai aktyviai dalyvavo vyriausybinės ir nevyriausybinės organizacijos. 
Viešoji mobilizacija neturėjo precedento; jos teikiama pagalba sudarė pusę visos pagalbos. 
ECHO finansinės paramos bendra suma šiame etape sudaro 40 mln. eurų. 

Buvo patenkinti beveik visų nukentėjusių žmonių poreikiai, kaip antai: aprūpinimas 
elementaria pastoge, maistu, geresniais vandens ištekliais ir gydymo paslaugų suteikimas. 
Ministro, koordinuojančio žmonių gerovės klausimus, Alwi Shihab žodžiais tariant, dėl to 
nebuvo didelių epidemijų protrūkių. A. Shihab pareiškė pagarbą pagalbą teikiantiems 
darbuotojams, kurių solidarumas su Ačeho gyventojais, nepaisant religinių skirtumų, buvo 
pavyzdingas. Visas ES indėlis nepaprastosios padėties etape iš viso sudarė apie 170 mln. eurų. 

Perėjimas prie reabilitacijos ir atstatymo

Pagalbos etapas oficialiai baigėsi 2005 m. kovo 26 d. Tačiau praktiškai neįmanoma tiksliai 
apibrėžti pagalbos etapo pabaigos arba perėjimo prie reabilitacijos ir atstatymo. Atsižvelgiant 
į vietines situacijas, pagalbos veiksmai kai kuriuose rajonuose, pvz., aprūpinimas pastoge arba 
maistu, turėjo būti tęsiami ir po nustatytos datos, ir šie pagalbos veiksmai vis dar 
tebevykdomi, įskaitant vandens tiekimą cisternomis.

Žemės persikraustantiems žmonėms skyrimo klausimas pradeda stabdyti atstatymo darbus. 
Žemės klausimas yra vienas iš pačių sunkiausių. Kai kurie gyvenamieji rajonai buvo visiškai 
nuplauti ir tiesiogine žodžio prasme išnyko nuo žemės paviršiaus. Pakrantės rajonuose dabar 
galima pamatyti daugybę lagūnų. Be to, daugelis išlikusių žemės sklypų dabar laikomi 
pavojingais. Be to, didelė nuosavybės Banda Ačehe dalis grindžiama ne raštiškais 
pažymėjimais, kaip priimta Europoje, o bendruomenės tradicija. Visos šios priežastys iš dalies 
paaiškina, kodėl uždelsta namų statyba – kadangi bendruomenės kovoja, siekdamos surasti 
naujus žemės sklypus, į kuriuos jos galėtų persikelti ir atkurti savo gyvenimą.

Siekiant iškelti žmones iš jiems suteiktos pastogės dar neišsprendus žemės klausimo, 
mėginama ieškoti „pusiau pastovių“ sprendimų. Tai galėtų būti barakai, kuriuose kartu 
apgyvendinamos kelios šeimos, arba individualūs namai galutinai suteiktuose žemės 
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sklypuose, tačiau pastatyti iš pigesnių statybinių medžiagų. Su delegacija susitikę perkelti 
žmonės aiškiai pasakė, kad jiems nepatinka barakai, kurie dažnai yra toli nuo jų darbo vietos 
ir juose per mažai privatumo. Taip pat yra pavojus, kad pusiau pastovūs sprendimai gyvuos 
ilgą laiką ir taps de facto, galutiniu sprendimu.

Tačiau delegacijai taip pat teko matyti labai gerų naujų namų atstatymo projektų, pavyzdžiui, 
Meulabohe. 

Atstatymo planas apima ir švietimą bei sveikatos apsaugą. Prieš cunamį raštingumo lygis 
Ačehe buvo aukštesnis nei šalies vidurkis (5-oje vietoje iš 30 provincijų), tačiau skurdo lygis 
buvo aukštas (pagal žmogaus vystymosi indeksą (angl. HDI) tik 23 vieta iš 30 provincijų). 
Sveikatos apsaugos pajėgumas buvo taip pat labai ribotas. Anot ministro A. Shihab, Ačehas 
sulaukė tiek daug tarptautinės bendruomenės dėmesio, kad galės greičiau pasiekti 
tūkstantmečio pažangos tikslus nei kitos Indonezijos vietovės. Kaip gyvenamojo būsto 
statybos atveju, taip ir sveikatos apsaugos bei švietimo infrastruktūros atstatymui reikia laiko. 
Kai kurios mokyklos buvo atstatytos greitai, tačiau jos neatitinka net pačių elementariausių 
seisminių reikalavimų.

Ekonominės veiklos srityje svarbiausi pajamų šaltiniai – žvejyba ir žemės ūkis – pamažu vėl 
atsigauna. Buvo sunaikinta daugybė laivų, ir jau yra parengti projektai laivams tradiciniu 
būdu atstatyti naudojant EB finansinę paramą. Šiems projektams reikėtų suteikti prioritetą. 
Žuvininkystės ūkio atkūrimas turėtų būti visų pirma orientuotas ne į eksportą, o į vietos 
poreikių tenkinimą, kad galima būtų palaipsniui atsisakyti  maisto teikimo pagalbos. Ad hoc
delegacijai susidarė įspūdis, kad ES programa senus ES laivus perduoti nuo cunamio 
nukentėjusioms šalims nėra tinkamas atsakas į vietos poreikius. Žemės ūkiui, ypač ryžių 
auginimui, atkurti reikės 2 ar 3 metų, kadangi lietus turės pirmiausiai išplauti iš ryžių laukų 
druską. Šiame kontekste itin svarbu toliau saugoti miškus nuo besaikio medienos 
eksploatavimo, kadangi jie yra pagrindinis gėlo vandens šaltinis. Šalies atstatymas gali taip 
pat suteikti galimybę sukurti visiškai naujas veiklos rūšis, pvz., vėjo energetiką, saulės 
energetiką ir lengvąjį bėgių transportą.

Apskritai delegacijai susidarė įspūdis, kad po cunamio praėję 7 mėnesiai – tai labai trumpas 
laikas, turint omeny milžiniškus atstatymo uždavinius, ir kad per greitai vykdant atstatymą 
gali būti sukurta prastos kokybės infrastruktūra. Atstatymo agentūros labai pasiaukojamai 
vykdo savo pareigas ir nusipelno pagarbos.

Geresnis pagalbos koordinavimas

Vyriausybė parengė Pagrindinį planą, kuriame išdėstyta plati programa ir principai, kuriais 
turi būti vadovaujamasi atkuriant šalį.

Keli paramos teikėjai partneriai ir Indonezijos vyriausybė pagalbai koordinuoti įsteigė 
Indonezijai skirtą Kelių paramos teikėjų patikos fondą (angl. Multi-Donor Trust Fund 
(MDTFANS)). Patikos fondas teikia paramą Ačeho ir Nias reabilitacijos ir atstatymo 
poreikiams tenkinti. ES, keletas vyriausybių, kaip antai Kanados ir kelių ES valstybių narių 
vyriausybės, skiria savo indėlius  Patikos fondui, o kai kurios kitos vyriausybės, kaip antai 
Australijos, Japonijos ir JAV, pasirinko kitą būdą - pačios tvarko savo teikiamą pagalbą 
dvišaliu pagrindu. MDTFANS valdo priežiūros komisija, kurią sudaro vyriausybė, pagalbos 
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teikėjai ir pilietinės visuomenės atstovai, o vadovauja Pasaulio bankas. 

Visas EB indėlis į MDTFANS bus 203,5 mln. eurų: 3,5 mln. iš greito reagavimo mechanizmo 
(angl. RRM) ir 200 mln. pagal Azijos ir Lotynų Amerikos (angl. ALA) reglamentą (iš kurių 80 
mln. bus skirta 2005 m. ir 120 mln. – 2006 m.). Šiuo metu fondo įkeitimai iš viso sudaro 460 
mln. JAV dolerių sumą, taigi ES indėlis sudaro daugiau nei 50 proc. Visi kiti įnašai sudaro 
10–20 mln. JAV dolerių, išskyrus Nyderlandus, kurių suma – 100 mln. JAV dolerių: jie 
neseniai pasirašė susitarimą ir artimiausiomis savaitėmis sumokės į fondą 60 mln. JAV 
dolerių sumą.

EB artimiausiomis savaitėmis sumokės apie 18,5 mln. eurų sumą, kai pasirašys RRM sutartį 
dėl 3,5 mln. eurų ir pirmą ALA sutartį dėl 30 mln. eurų. Šiais metais planuojama pasirašyti dar 
dvi sutartis dėl ALA fondų, kad 2005 m. būtų pasiekta 50 mln. eurų suma. EB išmokos 
visuomet mokamos dalimis, o mokėjimai priklauso nuo Patikos fondo veiklos; mokamas 50 
proc. avansinis mokėjimas, o tolesni mokėjimai mokami tokiomis dalimis: 30/20 arba 40/10, 
kadangi Patikos fondas naudoja savo jau turimas lėšas. Pasaulio bankas gali prisiimti 
įsipareigojimus dėl projektų net ir tuo atveju, jei lėšos ne iki galo įmokėtos, naudodamas 
sąlyginumo straipsnį. 

Ačeho-Nias reabilitacijos ir atstatymo agentūra (angl. BRR) buvo įkurta 2005 m. balandžio 
mėn. Jai pirmininkauja buvęs kalnakasybos ir energetikos ministras Kuntoro Mangkusubroto, 
pasižymintis dideliu autoritetu ir aukštos moralės žmogaus reputacija. Tas autoritetas jam 
tikrai reikalingas, kad galėtų įsitvirtinti ir, jo žodžiais tariant, „kovoti su biurokratija 
vyriausybėje ir karine biurokratija“.

BRR dabar jau yra patvirtinusi beveik 400 projektų, kurių vertė iš viso sudaro 4,1 mlrd. JAV 
dolerių. Tačiau iš visų šių projektų 1,3 mlrd. JAV dolerių vertės projektai buvo patvirtinti 
sąlyginai, priklausomai nuo jų pakartotinio įvertinimo rezultatų, taip siekiant užtikrinti, kad 
šiuose projektuose pirmenybė iš tikrųjų būtų teikiama kokybei.  Likusias lėšas sudaro 2 mlrd. 
JAV dolerių pagalbos teikėjų finansuojamuose projektuose ir 860 mln. JAV dolerių 
vyriausybės finansuojamuose projektuose, kadangi Finansų ministerija dabar jau paskyrė šią 
sumą, kuri daugiausiai buvo gauta iš skolos moratoriumo ir ypatingosios padėties rezervų. 

Kuntoro Mangkusubroto pabrėžia būtinybę, kad visi pagalbos teikėjai laikytųsi savo pažadų. 
Delegacijos susitikimas su juo buvo labai geras ir įtikinamas. Pagrindinė jo išsakyta mintis 
buvo ta, kad reikalai juda į priekį ir kad jis nori pastatyti geresnį XXI šimtmečio Ačehą. Būtų 
labai gera mintis jį pakviesti apsilankyti Vystymosi komitete.

Kova su korupcija

Daugelis delegacijos sutiktų žmonių – vyriausybės atstovų bei kitų subjektų – pripažino, kad 
korupcija yra pagrindinė Indonezijos, ypač Ačeho, problema. Kiekvieną dieną laikraščiai ir 
kitos žiniasklaidos priemonės pristato pasakojimus šia tema. Jau pats faktas, kad valdžios 
institucijos atvirai pripažįsta šią problemą ,yra geras ženklas. Daug padaryta, siekiant užkirsti 
tam kelią ir pasmerkti aplaidumą. Kaip pavyzdį galima pateikti faktą, kad buvęs Ačeho 
gubernatorius dabar sėdi kalėjime. Itin svarbu, kad su korupcija būtų kovojama visais 
civilinės ir karinės valdžios lygiais.
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Vyriausybės ir GAM sąveika taikos procese

Likus dviem dienoms iki ad hoc delegacijos išvykimo iš Europos į Džakartą, Indonezijos 
vyriausybės ir Laisvo Ačeho judėjimo (angl. GAM) atstovai, susitikę Helsinkyje, pasirašė 
Susitarimo memorandumą dėl taikos Ačehe. Tai buvo padaryta su Krizių valdymo iniciatyva, 
kuriai vadovauja buvęs Suomijos prezidentas Mahti Athissari. Susitarimo memorandume, 
kuris buvo oficialiai pasirašytas rugpjūčio 15 d. Helsinkyje, numatomas GAM dalyvavimas 
politikoje, sukuriant GAM regioninę politinę partiją, jiems nusiginkluojant ir atsisakant 
nepriklausomybės reikalavimo; jame taip pat reikalaujama esminio reguliariosios armijos 
išvedimo ir ES bei ASEAN stebėtojų atsiuntimo.

Nors ad hoc delegacijai pradžioje buvo suteikti įgaliojimai ištirti paramą, reabilitaciją ir 
atstatymą Ačehe, ji taip pat apsvarstė šią visiškai naują politinę padėtį, kuri daugeliu atžvilgių 
yra susijusi su dėl cunamio susiklosčiusia padėtimi.
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Užklupus cunamiui Ačehas 19 mėnesių gyveno karinės padėties ir ypatingosios pilietinės 
padėties sąlygomis, kai provincija buvo uždaryta humanitarinėms agentūroms ir žiniasklaidai.  
Po cunamio didžiausias išeivių skaičius Ačehe pasiekė 7000 žmonių. Delegacijai besilankant 
regione šis skaičius buvo 3000 žmonių. Taigi visiškai aišku, kad nelaimė atvėrė Ačehą 
tarptautinei bendruomenei.

Tuo pačiu metu armija (armijos vado Bambang Dharmono žodžiais tariant, apie 31 000 vyrų) 
aktyviai dalyvavo provincijoje vykdomose humanitarinėse operacijose, taip iš dalies 
pakeisdama plačiosios visuomenės požiūrį. Po Susitarimo memorandumo buvo de facto
nutraukta ugnis.

Nors Susitarimo memorandumas yra svarbus žingsnis taikos link, ji vis dar tebėra trapi ir ją 
būtina stiprinti:

- pirma, politinės jėgos turi ją palaikyti Parlamente; šiame kontekste reikėtų pareikšti 
pritarimą viceprezidento J. Kalla, kuris asmeniškai bandė gauti partijų vadovų paramą 
Parlamente, veiksmams;

- antra, armijos atstovai, kurie laiko save vienalytės Indonezijos valstybės gynėjais, 
nenori pritarti taikos susitarimui su GAM; jie mano, kad GAM neatsisakė savo 
nepriklausomybės reikalavimų ir laiko autonomiją žingsniu šio tikslo link; 

- trečia, GAM karinės vadovybės sistema dirba netobulai ir negalima atmesti galimybės, 
kad gali atskilti atskiros grupės, norinčios tęsti ginkluotą kovą.  

Būtina bet kokia kaina vengti neigiamo tarpusavio kaltinimų žaidimo; tai būtų papildomas 
ASEAN ir ES stebėtojų uždavinys.

ES vaidmens didėjimui apskritai yra labai pritariama Indonezijoje. Susitikimuose keletą kartų 
buvo iškilęs stebėtojų įgaliojimų klausimas. Egzistuoja maksimalistinis požiūris, kurio 
šalininkai prašo taikos palaikymo pajėgų. Ad hoc delegacijos nuomone, tai teisiškai būtų 
neįmanoma, turint omeny, kad tam nėra JT įgaliojimo. Be to, tai būtų politiškai nederamas 
veiksmas. ES stebėtojai vyktų į Ačehą Indonezijos vyriausybės kvietimu stebėti, kaip 
vykdomas susitarimas tarp skirtingų jėgų Indonezijos viduje. Svarbu priminti tarptautinei 
bendruomenei, kad padėtis Ačehe skiriasi nuo Rytų Timoro ir kad Indonezijos nacionalinę 
vienybę reikia išsaugoti. 

Net neturėdami karinių įgaliojimų ES ir ASEAN stebėtojai gali suvaidinti svarbų vaidmenį 
įgyvendinant Susitarimo memorandumą. Jiems galėtų būti suteikta teisė pranešti apie galimus 
susitarimo ir žmogaus teisių pažeidimus bei stebėti buvusių GAM kovotojų apgyvendinimą, 
kariuomenės išvedimą, kurti pasitikėjimą tarp partijų, įkalbinėjimo būdu įtikinti partijas 
susilaikyti nuo susitarimo pažeidimų. Toks „švelnus“ karinis dalyvavimas jau ne kartą yra 
pademonstravęs savo naudingumą, ir jis gali labai padėti skleidžiant taikos kultūrą šiame 
regione.  

Tai taip pat išbandymas ES, kadangi tai – pirmas kartas, kai ES vykdo tokio tipo misiją 
Pietryčių Azijoje.
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Be to, taikos susitarimas sudarytas labai tinkamu momentu: ta didžiulė pinigų suma, skirta 
regionui po cunamio atstatyti, truputį primena Maršalo planą pokarinėje Europoje ir suteikia 
unikalią galimybę per vystymą sustiprinti taiką Ačehe.

Rekomendacijos:

- ES turėtų ir toliau remti Kuntoro Mangkusubroto darbą, kurį jis vykdo per BRR, 
- turėtų būti skatinamos vyriausybės pastangos kovoti su korupcija,
- reikėtų teikti paramą BRR pastangoms neatidėliotinai priimti visiems dalininkams 

skirtas gaires, kurias sudarytų vidaus etikos kodeksas, išorinė antikorupcijos deklaracija 
ir kuriose ypatingas dėmesys būtų skiriamas pirkimams,

- reikėtų skirti daugiau dėmesio poreikiui duoti pakankamai laiko tvariam atstatymui, 
kuris bet kuriuo atveju tenkintų visus seisminius saugos reikalavimus,

- taip pat reikėtų atkreipti dėmesį į itin sudėtingą žemės klausimą, pvz., naujų žemės 
sklypų skyrimą, 

- Komisijos įsipareigotos išleisti 350 mln. eurų sumos nuo cunamio nukentėjusių šalių 
reabilitacijai ir atstatymui (207 mln. eurų Indonezijai) nereikėtų paimti iš jau 
suplanuotos paramos plėtrai,

- reikėtų suteikti paramą viešojo administravimo pajėgumų atstatymui vykdant 3,5 mln. 
eurų vertės RRM projektą, 

- žvejybos srityje reikėtų teikti pirmenybę tradicinei žvejybai, siekiant patenkinti vietos 
gyventojų poreikius,

- reikėtų paprieštarauti ES programai siųsti senus laivus iš Europos į nuo cunamio 
nukentėjusias šalis, kadangi tie laivai neatitinka žvejų poreikių ir nėra pritaikyti vietinės 
žvejybos tradicijai,

- tūkstantmečio pažangos tikslai turėtų būti pagrindas, kuriuo remiantis būtų vykdoma 
reabilitacija ir atstatymas, visų pirma švietimo, sveikatos apsaugos ir kovos su skurdu 
srityse,

- reikėtų remti taikos susitarimą, Indonezijos vyriausybės kvietimu nusiunčiant ES ir 
ASEAN stebėtojus, kuriems būtų suteikti įgaliojimai, su teise pranešti apie susitarimų 
laužymą, žmogaus teisių pažeidimus ir buvusių GAM kovotojų apgyvendinimą bei 
kariuomenės išvedimą,

- ES stebėtojų vadovas turėtų atsiskaityti Europos Parlamentui, Tarybai ir Komisijai,
- reabilitacijos ir atstatymo metu reikėtų skirti daugiau dėmesio aplinkos apsaugos 

klausimams ir ekologinių sistemų pusiausvyrai; ypač reikėtų žiūrėti, kad medienos 
poreikis namų ir laivų statybai neatvestų prie tolesnio besaikio medienos eksploatavimo; 
todėl reikėtų teikti paramą medienos importui iš kitų Indonezijos regionų, kuriems 
negresia pavojus, arba kitų šalių,

- reikėtų remti BRR vėjo ir saulės energijos plėtojimo projektus,
- miškai Sumatros šiaurės vakarų dalyje turėtų būti saugomi ne tik dėl jų pačių, bet ir 

todėl, kad jie yra natūralus geriamojo vandens šaltinis.
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Programme of the EP Delegation Visit on Aceh Reconstruction
Jakarta, 20 - 26 July 2005

Date Timing Institution / purpose

Wed, 20 Jul. 05 Arrival of the delegation in Jakarta 

Thu, 21 Jul. 05 8h15- 9h15 Breakfast brefing with EU HOMs

10h00 - 11h00 Courtesy call on Vice President of Republic of Indonesia

12h00 - 13h30 Lunch meeting with International Organisations UNDP 
resident coordinator, Bo Asplund with UN family : OCHA, 
FAO, WFP, UNFPA, UNHCR and UNICEF

14h00 -15h00 Meeting with People's National Assembly (MPR), Hidayat 
Nurwahid (PKS/Justice Welfare Party)

16h00 - 17h00 Meeting with Coordinating Minister for People's Welfare 
Affairs, Alwi Shihab

19h00 Dinner with Jakarta Editors Club incl. Bambang Harimurti, 
Agus Parengkuan, Aristides Katoppo, and others

Fri, 22 Jul. 05 9h30 Meeting with Civil society hosted by CSIS: Hadi Soesastro, 
Rizal Sukma (CSIS)

11h00 - 11h15 Departure to Ministry of Foreign Affairs

11h15 - 12h00 Meeting with Minister for Foreign Affairs, Hassan Wirajuda

13h55 Departure for Banda Aceh (Flight GA 186 )

16h15 - 16h40 Meeting with Chief of Aceh Reconstruction Agency (BRR), 
Kuntoro Mangkusubroto

17h45 Arrival to Banda Aceh

19h30 Dinner with International organisations, INGOs and EU MS 
representatives

Sat, 23 Jul. 05 09h30 - 10h30 Meeting with GTZ and UNDP

11h00 - 12h00 Meeting with Acting Governor Azwar Abubakar



PE 362.473v02-00 10/11 DT\579634LT.doc

LT

13h30-14h30 Meeting with local Aceh Recovery Forum and Members of 
Local Parliament 

14h30 - 17h Visit to tsunami-affected area in Banda Aceh and visit ECHO 
funded projects in Banda Aceh - camp and barracks 
(Temporary Location Center project), physcho support project 
- ICMC. Lok Nga: reconstruction boat project - TRIANGLE

Sun, 24 Jul. 05 8h30 Depart to Calang by UNHAS helicopter

09h00 Touch down in Calang

09h00 - 10h00 Meeting with all partners: IRC, MDM-Spain, ACF

10h00 - 11h30 To visit ECHO funded projects: International Rescue 
Committee project : water sanitation, camp, Medecins du 
Monde

12h00 Take off for Meulaboh

12h30 Touch down Meulaboh

12h30-13h00 Meeting with ECHO partners - Premiere Urgence, ACTED, 
Solidarite, IOM, OCHA

13h45 Visit ECHO funded projects: housing projects, - funded by 
Premiere Urgence, Solidarité; boat building yard - ACTED  
project 

15h00 Departure for Banda Aceh

18h25 Banda Aceh - Medan on flight GA 195

20h15 Meeting with Mike Griffith, Tedi Gunawarman (Leuseur 
Foundation International), Nurlisa Ginting (Head of Disaster 
Management, North Sumatera) and Edi Yaman (Deputy Head 
of Disaster Management North Sumatera)

Mon, 25 Jul. 05 08h00 Departure for Nias on UNHAS flight SW9

09h15 Arrival to Nias

09h00 Meeting with BPN, Aceh
11h00 Meeting with Chief of Aceh Reconstruction Agency (BRR), 

Kuntoro Mangkusubroto
13h00 Meeting with IOM and continue visit to IOM project funded

Visit of reconstruction market stalls and logistics project -
ECHO funded - IOM

14h30 - 15h45 Nias - Medan on UNHAS flight SW9
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Tue, 26 Jul. 05 09h00 Meeting with Sidney Jones, ICG

11h00 Meeting with Chairman for Commission I, Parliament, Theo 
Sambuaga

12h00 - 13h30 Luncheon with Yo Leitman, Multi Donor Trust Fund for Aceh 
and North Sumatera (MDTF) manager &  Sabine Joukes, 
Comunications officer of the MDTF, World Bank

14h00 Meeting with Speaker DPR, Agung Laksono (Golkar Party)

14h45 - 15h00 Transfer Parliament to EC

15h00 Debriefing with EU Ambassadors

16h00 Interview with Journalists (Mr Adin Kronos)

19h25 Return to Brussels (Flight No.LH 779 + LH 4570 )


